
Minnesanteckningar 221206 Näringslivsrådet 
Närvarande: Pia Sjöberg, Kjell Öjeryd, Marcus Öjeryd, Marcus Eriksson, Anders Pettersson, Carina 

Bergström, Mats Engman och Erika Hjukström 

 

Redovisning från deltagarna: 
Marcus Öjeryd – Tjänstesektorn/Revisorcompaniet  

- Ser ingen direkt minskad efterfrågan. 

- Finns snart bara en revisor i Västerbottens inland, behov av fler finns samt personer som 

sköter deklarationer. Generationsskifte på personer som gör deklarationer, saknar personal i 

inlandet. Låg föryngring, många stora bolag satsar inte på inlandet eller på deklarationer. 

Dem som deklarera har en väldigt intensiv men kort period med arbete. Ett alternativ kan 

vara att vidareutbilda internt. 

- Kunderna börjar se över sina kostnader mer i och med lågkonjunkturen. 

 

Markus Eriksson – Ammarnäs/Ammarnäs Livs 

- Ammarnäs byggtjänst fortsätter utvecklas 

- Ammarnäs Guidecenter, väldigt positivt med mer personal och nybyggnation. 

- Hotellet i Ammarnäs är nu sålt.  

- Mindre personer i rörelse på affären, färre personer som kommer in och ställer frågor om 

lediga tomter och stugor till försäljning. 

- Många företag i Ammarnäs har stora problem med att rekrytera personal. 

- Mindre fågeljägare under hösten. Nya samordnare för småviltsjakten är Marianne Englund. 

- Fler samiska familjer har valt att bosätta sig i Ammarnäs vilket är jätteroligt. Samerna har nu 

flyttat ner till kusten med renflytten.  

 

Anders Pettersson - Skogsnäringen,/Sorsele allmänningsskog 

- Jobbar med reservatområdena och söker nu ersättningsmark 

- Den mark som inte berörs kräver fortsatt skötsel/god skogsvård.  

- Bra och viktig kombination med skogsvårdare på sommaren och biltest på vintern.  

- Biokrediter(gynna biologiska mångfalden) och kolkrediter där stora företag vill profilera sig 

inom miljöområdet. Man kan då söka krediter med miljöprofil. 

Tips från näringslivsrådet: Prova attrahera kvinnliga biltestförare till skogsindustrin för att få 

behålla kvinnor i biltest och skogsnäringen. 

 

Kommunchef Mats Engman 

- De första fysiska åtgärderna för Arenan kan nu börja ses fysiskt. 

- Mycket arbete med personalrekrytering i kommunen. Ny skolchef, ny tekniskchef, ny rektor, 

ny administratör håller på att vara klara. 



- Mats och Kjell har haft möte med elevrådet och dem är positiv till nya skolmaten, 

fritidsgården och Kulturskolan. 

- Två nya stora kommunala upphandlingar är klara, el och bilupphandling 

- Tre stora projekt för Bredband har beviljats från PTS med full finansiering. Nya IT chefen 

jobbar intensivt för att förbereda dessa projekt och färdigställa tidigare projekt. 

- Bredbandskabeln från Sorsele till Ammarnäs går via Scanovas kabel. Dem kommer inte att 

utveckla deras kabel så kommunen måste gräva egen kabel mellan Sorsele och Ammarnäs.  

 

Kjell Öjeryd – jordbruk 

- Konsekvenserna av kriget är tuff. Gödselpriser har stigit 3ggr från 2019. Mjölkbönderna har 

fått viss kompensation för produkter som mjölk ost osv. Svårare för andra mindre lokala 

producenter. Det kommer vara tufft för många mindre när kostnaderna stiger. Ser risker att 

många små kommer att avveckla. 

- Viktigt med den nya livsmedelsupphandling, positivt att nya kostchefen har många idéer på 

att få in lokala råvaror. 

- Beredskapstiden för en kommun kommer att förlängas från två veckor till kanske tre 

månader. Det blir ännu  viktigare med lokal produktion av mat.  

- LRF har bokat tid med kostchefen Linus för samtal inför nya livsmedelsupphandlingen. 

 

Carina Sjöström – Kultursektorn/Carinas ord och ton 

- Littforsfestivalen: Sorsele poesisällskap och kommunens intresse gör att Sorsele syns mycket. 

Över 80 programpunkter. Ett treårs projekt. Många önskar att det blir större och fler 

aktiviteter i Ammarnäs. Jobbar för att få fler att besöka Sorsele kommun. 

- Spelmansstämman firade 30 år – 70-80 spelmän kom till Sorsele. Intresset är stort, många 

uppskattar denna stämma. 

- Ammarnäs, det händer mycket, exempelvis Kammarfestivalen som två kvinnor har dragit 

igång. Nyinflyttad till Ammarnäs som har stor kompetens inom orgel, utbildning och 

orgelbygge. Otroligt värdefullt för kulturen och utvecklingen i kommunen. 

- Kerstin Törn, kvinnohistoriker. Carina åkte runt i fyra dagar där Kerstin har gjort intervjuer 

som hon nu kommer att sammanställa och skriva en bok. 

- Kulturskolan är bra, nya läraren uppskattas och Carina har fyra elever. 

 

Utvärdering av Näringslivsrådet: 
Vad har varit bra:  

o Möjliggör dialog med kommunen. Marcus i Ammarnäs lyfter denna grupp och 

innehåll på frukostmöten i Ammarnäs och för information vidare. 

o Viktigt att få utbyta information mellan varandra och varandras näringar. 

o Öppnar upp till nya idéer 

o Bra med uppdatering om branscher och företag i början på varje träff så alla får 

möjlighet att berätta om sitt. Viktigt att man som politiker får information om vad 

som händer. 

o Näringslivsrådet är en nystartad process, det måste få ta tid att utveckla. 

o Kontinuerliga träffar är viktigt 



o Bra på spridning av branscher 

 

Vad kan vi göra bättre: 

o Uppföljningar av innehållet på mötena är viktigt, vad händer! 

o Viktigt att kulturen ges utrymme 

o Föreningslivet är viktigt att inkludera 

o Samverkan är viktigt, själva mötet i sig är värdefullt och kanske inte behöver ha så 

höga krav på konkret leverera. 

o Viktigt att föra vidare till andra om än det inte är så lätt att konkretisera. 

o Kan korta ner tiden för incheckningarna 

o Lyft fram information om det som varit men bli bättre på att lyfta fram det som 

händer framåt också. 

o Ska vi försöka få in fler branscher, vilka är viktigast att föra resonemang med. 

o Återkoppling olika frågor, olika ämnen. 

o Återkoppling till politiken  

o Inte fastna på marknadsföringsfrågan, den är komplex. Bör ändå vara en stående 

punkt. 

 

Hur kan vi göra det bättre: 

o Ta in föreningslivets perspektiv i näringslivsrådet 

o Dela ut uppgifter till varandra för att komma framåt 

o Begränsa tiden till ex. 5 minuter per person. 

o Hitta konkreta uppgifter för att komma framåt. 

o Testa att fånga upp några förslag som vi kan bolla vidare inom gruppen. 

o Hur säkerställer vi att varje aktör för dialog med sin bransch, innan och efter ett 

näringslivsråd? 

o Utse en ansvarig att rapporterar till politiken. 

o Bjuda in olika branscher till Näringslivsrådet som får presentera sina branscher för att 

bredda kunskapen. 

o Byta personer i rådet regelbundet 

 Få in yngre person 

 Få in fler branscher 

 

Att göra: 

- Informera externt om Arenan. Informera externt om Mats Engmans första år, vad jobbar han 

med. Mats pratar med Maria för att sprida mer information om Arenan och vart man står i 

processen just nu.  

- Behövs en uppföljning av småviltsjakten, Kjell informerar Sara Grundström om det.  

- Behövs ökad dialog mellan samebyarna. Näringslivsrådet tycker det är viktigt att även den 

samiska näringen finns representerad i näringslivsrådet, det är en viktig näring i kommunen 

och viktigt att även denna näring får möjlighet att lyftas och informeras om. Viktigt att skapa 

fler forum för samråd. Erika fortsätter dialogen med Åsa Skum och jobbar för en 

representant från samiska näringen till Näringslivsrådet. 



- Marcus Öjeryd lägger in aktiviteten om LRF på kommunens evenemangskalender. 

 

Förslag till justerad struktur för Näringslivsrådet 2023: 
- Inkludera punkt om föreningslivet på träffarna. Befintlig deltagare i rådet får informera om 

detta också då flera är verksam även inom föreningslivet alternativt bjuda in särskild 

föreningsrepresentant. 

- Incheckningar med branschgenomgångarna begränsas till 5 minuter per person. 

- Fokus, vad ska vi jobba med framåt! Ett fokusområde beslutas vid varje möte med uppdrag 

till deltagare att lyssna av inspel till fokusområdet i sitt nätverk till nästkommande möte. 

- Uppdra till alla deltagare att informerar i sina nätverk om näringslivsrådet.  

- Kjell får i uppdrag att till politiken informera om vad som blivit sagt på näringslivsrådet. 

- Stående punkter på varje möte: 

o Marknadsföring 

o Aktuellt föreningslivet 

o Aktuellt Fokusområdet 

- Fortsätter ett år till med samma deltagare men kompletterar med fler branscher som 

representeras av yngre personer. 

o Samiska näringen 

o Transportnäringen 

 

Vid pennan: Erika Hjukström 

 

Erika föreslår nästa mötesdatum till 16 februari kl. 10.00. 

 

 

 

 


